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Zápis č. 17/2010 ze 17. jednání  AS FEK ZČU v Plzni  
ze dne 28. 4. 2010 

 

Přítomní senátoři: Bc. Pavla Boháčová, Ing. Josef Červený PhD., PhDr. Věra Dvořáková, Ing. 
Venuše Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D., PhDr. Čestmír Jarý, Ing. Hana Kunešová, Ing. 
Bohuslav Šimek, Mgr. Radka Štruncová, Ing. Jan Tlučhoř, Daniel Vajda 

Omluvení senátoři: Bc. Lucie Elhotová, Ing. Rudolf Kopek, Bc. Lukáš Lev, Zuzana Malá, Ing. 
Andrea Žejdlová  

Přítomní hosté: doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, doc. Ing. Jiří Vacek, Ph.D., doc. Ing. Emil Vacík, 
PhD. (proděkan doc. Paed.Dr. Ludvík Eger, CSc. omluven) 

 
Přítomno: 11 senátorů (ne však po celou dobu jednání). AS FEK byl po celou dobu jednání 
pléna usnášeníschopný.      
 
 
PROGRAM: 

1. Schválení programu 17. jednání AS FEK 

2. Informace o výsledku doplňovacích voleb do AS FEK: změna ve složení AS FEK  

3. Rozpočet FEK ZČU v Plzni na rok 2010 

4. Složení Vědecké rady FEK ZČU v Plzni 

5. Informace ze Studentské komory AS FEK 

6. Různé 

 

Předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová přivítala přítomné senátory a hosty. Z důvodu své hlasové 
indispozice pověřila řízením jednání místopředsedu dr. Gangura. 
V úvodu jednání byli určeni skrutátoři pro 17. jednání AS FEK – Bc. Pavla Boháčová a Ing. Jan 
Tlučhoř. 
 

Ad 1) Schválení programu 17. jednání AS FEK 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje program 17. jednání AS FEK.  

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 2) Informace o výsledku doplňovacích voleb do AS FEK: změna ve složení AS FEK  
Senátory za chebskou část Studentské komory AS FEK byli v doplňovacích volbách zvoleni 
Zuzana Malá (3. ročník, Cheb) a Daniel Vajda (2. ročník, Cheb). Informaci o výsledku 
doplňovacích voleb obdrželi všichni senátoři mailem od předsedkyně dne 24. 4. 2010. Zpráva 
volební komise o konečném výsledku doplňovacích voleb je uložena v archívu AS FEK. Volby 
proběhly v souladu s VJŘ AS FEK, volební komise neobdržela žádné námitky. 
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Ad 3) Rozpočet FEK ZČU v Plzni na rok 2010 

Děkan doc. Plevný  v úvodu k tomuto bodu sdělil, že rozpočet FEK byl sestaven podle 
modifikovaných rozpočtových pravidel FEK z roku 2009. Zdůraznil, že fakultní rozpočet je  
poznamenán skutečností, že FEK získala na rok 2010 dotaci na vzdělávací činnost o 15 % (tj. 
cca o 6 000 000,- Kč) nižší než v roce 2009. Důvodem je změna způsobu přerozdělování 
finančních prostředků určených na financování vysokých škol, kdy část  těchto prostředků se 
v r. 2010 začala přerozdělovat podle výkonu v oblasti vědy a výzkumu.  

Děkan doc. Plevný v této souvislosti komentoval bod III. z předloženého dokumentu „Komentář 
k uplatnění rámcových pravidel pro tvorbu rozpočtu FEK ZČU v Plzni“ (viz příloha). Z důvodu 
minimálního vědeckého výkonu získala FEK na rok 2010 dotaci za tvůrčí výkon ve výši pouze                                                            
134 000,- Kč, zatímco např. Fakulta filozofická obdržela 4 milióny korun. Prioritou č. 1 pro FEK 
je proto zvýšení tvůrčího výkonu a dosažení vyšší finanční dotace v příštích letech. FEK 
aktuálně vykazuje 126 tzv. RIV-bodů (RIV = Rejstřík informací o výsledcích výzkumu a 
vývoje), ostatní ekonomické fakulty v ČR mají v průměru 3 000 RIV-bodů. V předloženém 
rozpočtu FEK na r. 2010 je vyčleněna částka 1 750 000 Kč, která je určena pro motivaci posílení 
vědecké a publikační činnosti pracovníků FEK. Děkan informoval o novém motivačním systému 
FEK, dle kterého např. bude udělena odměna 10 000 Kč pracovníkovi, který získá za rok 10 
RIV-bodů.  

Po úvodním slovu děkana k předloženému rozpočtu se rozproudila dlouhá a bouřlivá diskuze. 
V diskusi vystoupili především tito senátoři a hosté (stručný záznam diskuse): 

Senátor Tlučhoř: upozornil na skutečnost, že katedry KJA a KIP musí dále pokračovat 
v úsporách, jinak budou v obtížně řešitelné situaci vzhledem k výši rozpočtovaných zdrojů a 
výsledcích hospodaření v minulém roce. 

Proděkan doc. Vacík, vedoucí KIP: Vysvětlil, že financování KIP závisí na tom, zda budou KIP 
schváleny dva projekty OPVK. V současné době to ještě není známé. KIP nyní pracuje pod 
bodem zvratu, za existence současných studijních plánů nelze více snižovat náklady, je třeba 
zefektivnit výuku. V případě neschválení projektů hrozí KIP neudržitelný stav, nelze stále 
snižovat mzdy a počty pracovníků, hrozí zavření KIP.  

Děkan doc. Plevný a senátor Tlučhoř se shodli na tom, že pro situaci je třeba hledat dlouhodobé 
a systémové řešení. Katedry KIP a KJA v případě jejich ztráty nelze finančně sanovat.  

Senátorka Fišerová, tajemnice FEK: Je třeba zvážit strukturální změny na KIP, zároveň je třeba 
si uvědomit, že KIP je jedinou katedrou, kde téměř všichni pracovníci mají vědecký titul (PhD.) 
a je zde kumulace docentů, což má dopady na mzdy. 

Senátorka Štruncová, vedoucí KJA: Informovala o složité finanční situaci na KJA a omezených 
možnostech jejího řešení. 

Senátor Šimek, vedoucí KEU: Dotázal se děkana, zda má smysl nyní hlasovat o předloženém 
rozpočtu, když se připravují změny ve struktuře kateder, které by měly platit od září 2010 
a ovlivní tak rozpočet FEK na r. 2010. 

Děkan doc. Plevný: Uvažované strukturální změny musí schválit AS FEK, zatím nebyly 
předložené ke schválení. Rozpočet FEK však musí být předložen ke schválení již nyní, je třeba 
mít rozpočet, podle kterého se bude již nyní financovat FEK. Pokud bude schválená 
restrukturalizace FEK, tak se provedou úpravy rozpočtu, tj. přepočtou se výkony 
restrukturalizovaných kateder podle studentokreditů a následně se provede přeskupení finančních 
částek na restrukturalizované katedry.  

Senátor Červený: Dotázal se děkana, zda by v tom případě nebylo pro FEK vhodnější 
rozpočtové provizorium. 
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Děkan doc. Plevný: Vysvětlil dopady případného rozpočtového provizoria na financování FEK. 
Rozpočtové provizorium by znamenalo vyšší výdaje, neboť by se s určitým omezením 
postupovalo podle rozpočtu z r. 2009. 

Senátor Jarý: Omluvil se z dalšího jednání z důvodu přednášky. Před odchodem zdůraznil, že 
s návrhem rozpočtu nesouhlasí. Očekával, že nové vedení FEK provede razantní změny ve 
financování FEK, k tomu však podle jeho mínění nedošlo. Jako příklad uvedl dle jeho názoru 
vysoký počet neakademických pracovníků na FEK, redukce jejich počtu by znamenala 
nezanedbatelnou finanční úsporu. Očekával, že bude např. porovnáno, kolik studentů a 
posluchačů CECEV připadá na jednu studijní referentku/referenta, aby bylo možné porovnat 
vytíženost příslušných pracovníků, toto se však nestalo. Nelze požadovat pouze úspory po 
katedrách, je třeba hledat úspory i na středisku děkanát. 

Tajemnice FEK a senátorka Fišerová: Uvedla, že jednala s neakademickými pracovníky, kteří 
jsou na středisku děkanát, došlo zde ke snížení mzdových nákladů. Nové vedení FEK má také 
nižší mzdy než předchozí vedení. Nelze však okamžitě propouštět pracovníky.  

Senátor Šimek: dotázal se děkana, jak se bude financovat případné získání nových docentů a 
profesorů. 

Děkan doc. Plevný: V r. 2010 se případné získání nového docenta nebo profesora bude řešit 
nesystémově. 

Senátor Šimek: Vyslovil názor, že je v dané situaci třeba schválit rozpočet. 

V celé diskusi nikdo z přítomných s výjimkou senátora Jarého nesdělil nesouhlas s rozpočtem. 
Místopředseda Gangur proto požádal přítomné senátory o hlasování k následujícímu usnesení. 
Hlasování se nezúčastnil senátor Jarý, který během diskuse odešel na přednášku.   

Usnesení:  

AS FEK schvaluje rozpočet FEK ZČU v Plzni na rok 2010. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, zdrželi se 2 – Usnesení bylo přijato  

 

 

Ad 4) Složení Vědecké rady FEK ZČU v Plzni 

Děkan FEK doc. Plevný předložil AS FEK návrh členů Vědecké rady FEK ZČU v Plzni na 
období od března 2010 do února 2014. Cílem změn ve složení VR je vyváženost odborníků a 
externích členů. Senátoři zároveň obdrželi nové složení Oborové rady FEK, členy Oborové rady  
akademické senáty fakult neschvalují.  

Proděkan doc. Vacík představil senátorům jednotlivě všechny členy Vědecké rady z hlediska 
jejich praxe a odborného profilu. 

Senátor Šimek se  dotázal, proč není členem Vědecké rady pan prof. Křikač. Pokud je to kvůli 
věku, tak upozorňuje, že pan prof. Macek je starší a je členem Oborové rady.  

Děkan doc. Plevný vysvětlil, že za členy nové VR jsou navrženi aktivní profesoři a docenti, tedy 
ti, kteří v posledních pěti letech mají výsledky vědecké a publikační činnosti. Pan prof. Macek 
místo sebe do VR doporučil pana doc. Ing. Jakuba Fischera, PhD. z VŠE v Praze. Pokud jde o 
členství pana prof. Macka v Oborové radě, tak pan prof. Macek předpokládá, že své členství 
v OR ukončí, pokud  FEK získá nového docenta nebo profesora. 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje složení Vědecké rady FEK ZČU v Plzni 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 8 pro, 0 proti, zdrželi se 2 – Usnesení bylo přijato. 
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Ad 5) Informace ze Studentské komory AS FEK 

Senátorka Boháčová informovala, že většina členů Studentské komory AS FEK je v současnosti  
na zahraničních studijních pobytech. Nové předsednictvo Studentské komory se nyní tedy volit 
nebude. Fungování Studentské komory není omezeno, členové jsou v kontaktu. 
 
Děkan FEK doc. Plevný doplnil, že rád uvítá podněty ze strany Studentské komory i mimo 
senátní jednání. 
 
Ad 6) Různé 

Děkan doc. Plevný informoval přítomné o novém složení Oborové rady FEK ZČU v Plzni. 

Jiné příspěvky do bodů „Různé“ nebyly, proto místopředseda dr. Gangur jednání ukončil. 

  

SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje program 17. jednání AS FEK. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje rozpočet FEK ZČU v Plzni na rok 2010. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 8 pro, 0 proti, zdrželi se 2 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje složení Vědecké rady FEK ZČU v Plzni. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 8 pro, 0 proti, zdrželi se 2 – Usnesení bylo přijato. 

 

 

V Plzni, 28. 4. 2010                                                                       Zapsala:  Mgr. Radka Štruncová 

 

Přílohy:  

1. Rozpočet FEK ZČU v Plzni na rok 2010 

2. Rozpočet předpokládaných vlastních příjmů FEK na rok 2010 

3. Komentář  k uplatnění rámcových pravidel pro tvorbu rozpočtu FEK ZČU v Plzni    

4. Složení Vědecké rady FEK ZČU v Plzni od března 2010 

5. Složení Oborové rady FEK ZČU v Plzni od března 2010 


